
Territori arrenca la regulaci� de l'�mbit mar� del cap de Creus

La Generalitat es compromet a prendre mesures nom�s a les zones amb

problemes de conservaci� . A la primera reuni� a Roses el sector n�utic es

va mostrar preocupat pel fondeig

La primera trobada del PRUG ahir a Roses amb

alcaldes i representants del sector n�utic.

El Depar tament de Territori i Sostenibilitat

[https://sede.seg-social.gob.es/wps/por tal/sede/sede/Ciudadanos/inform

es%20y%20cer tif icados/01informes%20y%20cer tif icados/!ut/p/z1/tVLB

TuMwEP0V9tBj6nEctw63gFZZus2ibje08QU5iZMaWickptn-_ToFCYEIF

UJryQeP37w382YQR2vEtdirUhhVabG174RPbgmeeNgHPA_h6jsEcfQz

9smChO4ErY4AGDgBIP5x_g3iiGfa1GaDklbm8jar tJFa5VU7gj4wgkw95i

IXuo8oXVTNTrZnh7NMNkYVKhNHKOCBr16gzlSOEl_ivKBe6lBBqOO5

zHOYzFzHzSS4ecEopeK5oYGKwT_Z0KrXO8FwBHzg2QzxclulT_4HOiWsRLyRhWxkM35sbHhjTN2ej2AEXdeNy6oqt3I

srQ3vZWyq1qD1KyBa2pvYVqcvhQKEVj2-gOUNuBhCglZ7JTsUa2urrWX5SSd_wFuFEC9or3DNrn4vMLDpFxWe6Ok1A

zwDdw6TiEHgL5bx_BcmMPW-SD87NWvrtbp7eOCBXeF-a_9am__PDlslt4kuIzvVWpiN0-PQehA9TFTv4h0jB-e-iAxNvW

S277o_xe4yZQeyLYNv_wADZrWG/dz/d5/L2dBISEvZ0FBIS9nQSEh/] ha iniciat aquest dijous el proc�s de

par ticipaci� per a la redacci� del nou Pla Rector d'òs i Gesti� del Parc Natural de Cap de Creus (PRUG)

[http://www.diaridegirona.cat/tags/prug.html], en l'�mbit mar�, que es va aturar el 2014 per les queixes del territori.

La primera trobada s'ha celebrat a Roses, on una vintena de persones Ðrepresentants del sector n�utic i

alcaldes- han plantejat dubtes i propostes per al document que regular� les activitats marines a la zona. El

sector n�utic demana que no es ÇprohibeixiÈ i la Generalitat diu que Çnom�s es prendran mesuresÈ a les zones

que presentin problemes de conservaci�. El fondeig continua sent la principal preocupaci�.

El responsable de planif icaci� del Territori, Francesc Diego, ha assegurat que la voluntat �s escoltar el territori i

per aix� es par teix de zero. El Depar tament de Territori i la Junta Rector del Parc Natural de Cap de Creus van

acordar reprendre la redacci� del PRUG, aturat l'any 2014 despr�s de rebre centenars d'alálegacions i l'oposici�

de gran par t del territori. La voluntat �s que estigui enllestit l'any vinent.

En la trobada d'ahir per abordar l'�mbit n�utic, els presents van coincidir en la necessitat de preservar el parc, en

la coresponsabilitat de mantenir-lo i celebren que, en aquesta ocasi�, se'ls hagi convidat a par ticipar activament

en el proc�s.

El president de l'estaci� n�utica Roses-Cap de Creus, Miquel Gotanegra, va remarcar que la impor t�ncia de

preservar el parc natural que representa el 50% del terme i que els diferencia d'altres destinacions, per� va

recordar que la zona viu del turisme i per aix� creu que Çhem de fer un PRUG on es preservi el territori per� que

sigui compatible amb una activitat econ�micaÈ.



Una de les mesures m�s pol�miques que preveia l'anterior document era la prohibici� de fondejar lliurement a les

cales protegides de l'espai natural i l'obligaci� d'amarrar en una de les m�s de 200 boies de pagament. La

regulaci� del fondeig es mant� encara com una de les principals preocupacions del sector. Durant la reuni�,

molts van preguntar si hi ha estudis que avalin que l'alta concentraci� d'embarcacions durant els mesos d'estiu

afecta realment el fons mar�.

La propiet�ria d'una empresa n�utica de Cadaqu�s, Montserrat Salar t, va manifestar que Çjo no puc demanar als

meus clients que reservin amb antelaci� una boia perqu� la meteorologia no ho permetÈ.

ÇLa primera cosa que hem dit �s que regularem o prendrem mesures all� on hi hagi problemes de conservaci�È,

va remarcar Diego. En aquest sentit, diu que si realment les dades cient�f iques demostren que una comunitat de

posid�nia o de corall no tenen problemes, Çno farem normes gratu�tesÈ. Amb tot, Diego ha adm�s que hi ha

esp�cies com el corall i algunes comunitats d'esp�cies que viuen dins la posid�nia que Çestan patint moltÈ.

Ç�s un espai molt utilitzat i on poden haver-hi pressions per� tamb� �s cer t que en aquest proc�s acabarem

d'aclarir al detall on s�n els problemes de conservaci� i qu� cal ferÈ, va explicar.

El proc�s est� en una fase inicial. La previsi� �s que durant cinc setmanes Ðla propera reuni� se celebrar� el 15

de juny a Cadaqu�s- es facin trobades amb els principals afectats.

Un cop aquesta ronda acabi, s'elaborar� un primer document, que es tornar� a sotmetre a debat amb l'objectiu

d'elaborar el Pla Rector f inal d'acord amb les apor tacions fetes al territori.

Font del document:

http://www.diaridegirona.cat/alt-emporda/2017/06/09/territori-arrenca-regulacio-lambit-mari/850767.html?utm_source=rs

s


